
Protokół nr XXIX/17
z obrad XXIX sesji Rady Gminy Stargard

odbytej dnia 24 maja 2017 r.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy nr 201

AD.1 SPRAWY REGULAMINOWE  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XXIX sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych. 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad
W obradach sesji uczestniczyli: 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz
Zastępca Wójta Jerzy Makowski
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny  Pani Patrycja Rybak-Dębińska 
Z gości zaproszonych :
Komendant Powiatowy Policji Robert Nowak
Kierownik Rewiru Dzielnicowych III  Jarosław Kowalczuk
Urbanista Paweł Niemiec
Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Władysława Czyczyn
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu , przedstawiciele 
mediów.  
Protokół z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Stargard z dnia 28 kwietnia 2017 r. został 
przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami za”, bez odczytywania.
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że na wniosek Wójta Gminy
wnosi o zmianę porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy, poprzez wprowadzenie 
dodatkowego projektu uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego, jako punkt 10, w 
związku ze złożoną rezygnacją sołtysa sołectwa Kiczarowo.
Drugi wniosek jaki przedstawił Przewodniczący Rady był to wniosek Komisji Rewizyjnej
dotyczący zmiany porządku obrad  XXIX sesji Rady Gminy, zmiana dotyczy wprowadzenia 
dodatkowego projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi jako pkt. 11, po wypracowaniu 
przez komisję rewizyjną stanowiska do złożonej skargi.
Następnie przewodniczący przystąpił do głosowania nad zmianą porządku obrad poprzez 
wprowadzenie dodatkowych projektów uchwał.

Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła w/w wnioski  dotyczące zmiany 
porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy Stargard. 
Porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy Stargard jaki radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem o terminie sesji przedstawiał się następująco:
1. Sprawy regulaminowe:
- otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Stargard
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
28 kwietnia 2017 r.  

- zatwierdzenie porządku obrad
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2. Analiza stanu porządku publicznego 

Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
3. Interpelacje radnych
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Święte 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie
ewidencyjnym Ulikowo 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Powiatu Stargardzkiego 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
8. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.
9. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia zmiany dotyczącej zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej 
10. Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat  

profilaktyki realizowanej na terenie gminy
Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

11. Informacja Wójta Gminy na temat gospodarki gruntami  i nieruchomościami oraz 
utrzymaniu gminnych obiektów użyteczności publicznej w 2016 r. Opinia Komisji 
Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu                         

12. Wydatki bieżące Urzędu Gminy za I-szy kwartał 2017 r. w odniesieniu do analogicznego 
okresu 2016 r.
Opinia Komisji Rewizyjnej 

13. Analiza realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2017 r. 
Opinia Komisji Rewizyjnej  

14. Informacja dotycząca „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla Gminy 
Stargard” 
Ocenę przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak

15. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
16. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
17. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
18. Wolne wnioski i zapytania 
19. Sprawy różne 
20. Ustalenie terminu następnej sesji 
21. Zamknięcie obrad sesji

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXIX sesji Rady 
Gminy Stargard, który  uwzględniał  wprowadzone zmiany w brzmieniu jak niżej:

1. Sprawy regulaminowe:
- otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Stargard
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 28 
kwietnia 2017 r.  

- zatwierdzenie porządku obrad
2. Analiza stanu porządku publicznego 

Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
3. Interpelacje radnych
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Święte 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie 
ewidencyjnym Ulikowo 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Powiatu Stargardzkiego 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
8. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.
9. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia zmiany dotyczącej zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi
12. Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 

profilaktyki realizowanej na terenie gminy
Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

13.Informacja Wójta Gminy na temat gospodarki gruntami  i nieruchomościami oraz 
utrzymaniu gminnych obiektów użyteczności publicznej w 2016 r.
Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu                         

14.Wydatki bieżące Urzędu Gminy za I-szy kwartał 2017 r. w odniesieniu do analogicznego
okresu 2016 r.
Opinia Komisji Rewizyjnej 

15. Analiza realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2017 r. 
Opinia Komisji Rewizyjnej  

16. Informacja dotycząca „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla Gminy  
Stargard” 
Ocenę przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna 
Ładniak

17. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
18. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
19. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
20. Wolne wnioski i zapytania 
21. Sprawy różne 
22. Ustalenie terminu następnej sesji 
23. Zamknięcie obrad sesji

Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , przyjęła porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy 
Stargard i według tego porządku obradowała. 

AD 2. ANALIZA STANU PORZĄDKU PUBLICZNEGO

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii  
Przewodniczącego Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosława Korneta.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię  komisji dotyczącą analizy stanu porządku publicznego, a mianowicie:
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 23 maja 2017 r. zapoznała 
się z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa  publicznego  na terenie gminy  
i wyrażając swoją opinię, informację przyjęła.
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal udzielił głosu Komendantowi Powiatowej 
Policji Robertowi Nowakowi.

Komendant Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak zabierając głos omówił aktualną 
sytuację na terenie powiatu stargardzkiego, gdzie w 2016 r. odnotowano spadki ilości zdarzeń 

o charakterze przestępczym i podobna sytuacja jest na terenie Gminy Stargard, jedyny wzrost 
jaki nastąpił w przestępstwach stwierdzonych odnosi się zwiększonej ilości ujawnionych 

kierowców pod wpływem środków odurzających i alkoholu. Odnośnie pionu kryminalnego i 
przestępczości kryminalnej komendant powiedział, że jest ograniczona ilość zdarzeń. 
Kontynuując wypowiedź komendant omówił sytuację kadrową w Komendzie Powiatowej 

Policji w Stargardzie, która liczy 238 etatów, natomiast w chwili obecnej brakuje do pracy 41 
policjantów, co według komendanta ma również wpływ na możliwość dyslokacji służb, a 

także na ilość policjantów pracujących w rejonie również na terenie Gminy Stargard. Ponadto 
komendant podziękował za dotychczasową współpracę i zwrócił się z apelem o wsparcie w 
kwestii zakupu samochodu, typu bus dla techników kryminalistyki. Komendant wyjaśnił, że 

taki zakup to 50 % wsparcie gmin z terenu powiatu i 50 % będzie pochodzić ze Skarbu 
Państwa.

Kontynuując komendant dodał, że z ważnych rzeczy w 2016 r. to bezpieczeństwo w ruchu 
drogowym, które nie było na wysokim poziomie, ale wskazał, że w 2017 r. sytuacja wygląda 
lepiej, z uwagi na ograniczenie ilości zdarzeń drogowych, szczególnie tych najbardziej 

tragicznych, tj. wypadków śmiertelnych, co związane jest ze skierowaniem policjantów 
do Ruchu Drogowego z innych komórek organizacyjnych.

Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Jarosław Kowalczuk przedstawił sprawozdanie 
z działalności Rewiru Dzielnicowych III za rok 2016 oraz informację o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Stargard, stanowiące załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował za przedstawienie analizy 
i otworzył dyskusję.

Radny Józef Tracz zwracając się do komendanta zapytał odnośnie wypowiedzi w mediach 

Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o odciążeniu dzielnicowych, żeby mieli więcej 
czasu integrować się ze społeczeństwem i ze swoim rewirem, czy takie działania są wdrożone 
i czy rzeczywiście dzielnicowi mają mniejszy zakres działań. Drugie pytanie jakie zadał radny 

dotyczyło cyberprzestępczości, czy rzeczywiście takie zdarzenia miały miejsce?

Komendant Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak odpowiadając na pierwsze 
pytanie powiedział, że nastąpiła zmiana w przepisach jeśli chodzi o organizację pracy, 
to dzielnicowi rzeczywiście mają mniej czynności, bo nie prowadzą postępowań 

przygotowawczych i nie prowadzą postępowań w sprawach o wykroczenia, więc mogą więcej 
czasu być w rejonie działania. Komendant powiedział, że taka jest koncepcja Komendy 

Głównej i Komendy Wojewódzkiej Policji, do czego przychyla się także KPP Stargard, żeby 
zbliżyć dzielnicowych do obywateli poprzez częstsze wizyty w rejonie i poprzez 
komunikację,  którą jak dodał komendant, policja dosyć znacznie rozbudowała. Wspomniał 

tu o aplikacji Moja Komenda, podkreślając znaczenie kontaktu z dzielnicowym, który jest 
łatwiejszy  poprzez e-maile i dostępny telefon komórkowy do dzielnicowego. Następnie 

powiedział o aplikacji Krajowa Mapa Zagrożeń, w której zaznaczając jakiś problem 
na terenie miejsca zamieszkania, bądź też w innym rejonie, Policja ma 5 dni na weryfikację 
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i na mapie widoczne jest odzwierciedlenie, czy to zagrożenie zostało potwierdzone. 
Komendant podkreślił jednak, że czasem nieobecność dzielnicowych w rejonie spowodowana 

jest potrzebą zabezpieczania imprez masowych, meczy na terenie powiatu i gmin. 
Podsumowując powiedział, że w chwili obecnej dzielnicowy jest w innej sytuacji i w opinii 
komendanta ma zdecydowanie więcej czasu, żeby spędzać czas służby w rejonie działania 

i poznawać ten rejon, mieszkańców i starać się rozwiązywać ich problemy.
Odnosząc się do drugiego pytania komendant powiedział, że jeśli chodzi 

o cyberprzestępczość, to jest na podobnym poziomie, jak w ubiegłym roku. Komendant 
dodał, że w tym przypadku nie chodzi o kwestię liczb, tylko zagrożenia jakie niesie za sobą 
cyberprzestępczość. Duże znaczenie w tej kwestii ma zabezpieczanie systemów 

komputerowych, czy to urzędów, czy też własnych komputerów przed atakiem wirusów, 
zwrócił tu uwagę na obsługę poczty elektronicznej, aby nie otwierać podejrzanych e-maili. 

Następnie komendant powiedział, ze część przestępców przeniosła się do świata wirtualnego, 
wymienił tu między innymi oszustwa w zakupach przez internet. 

Radny Józef Tracz nawiązując do odpowiedzi komendanta powiedział, że wychodzi na to, że 
ważna jest w tym przypadku profilaktyka następnie zapytał, czy w powiecie stargardzkim są 

zdarzenia związane z cyberprzestępczością.

Komendant Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak kontynuując odpowiedź 

stwierdził, że są to incydenty, które nie powodują poważnych konsekwencji dla działania 
kraju, czy samorządu, jednak jak dodał, atak hakerski zawsze może się odbyć. I tu komendant 

podkreślił, że ważne jest posiadanie legalnego oprogramowania.

Obrady sesji opuścił Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski po uprzednim 

zwolnieniu się u Przewodniczącego Rady Gminy,  w związku z czym w dalszej części obrad 
sesji uczestniczyło 14 radnych. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ponownie przybył 

na obrady sesji w trakcie realizacji punktu 12 porządku obrad.

Radny Mariusz Sikorski zapytał komendanta odnośnie sprawy, która była głośna medialnie, a 

mianowicie o „Niebieskiego wieloryba”, czy na terenie powiatu stargardzkiego 
były przypadki związane ze słynną akcją „Niebieski wieloryb”.

Komendant Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak odpowiedział, że było kilka 
przypadków związanych z „Niebieskim wielorybem”, ale na szczęcie nie skończyły się 

tragicznie. Komendant dodał, że „Niebieski wieloryb” stał się w pewnym momencie hasłem, 
które zaczęło funkcjonować poza tą aplikacją na komunikatorach, tj, Messenger, 

czy WhatsApp, bo z czasem stała się po prostu modna sytuacja ze stawianiem sobie zadań, 
rozwiązywania problemów i wchodzenia na wyższy poziom, jednak ta moda póki co minęła i 
obecnie nie ma zagrożeń. Jeśli chodzi o samego „Niebieskiego wieloryba” komendant 

powiedział, że był jeden lub dwa przypadki. 
Radny Mariusz Sikorski zapytał, czy w związku z tym była jakaś profilaktyka w kontaktach 

ze szkołami.

Komendant Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak odpowiedział, że była to wielka 

akcja policji i szkół. Komendant dodał, że poczynione były wszelkie kroki, żeby dotrzeć do 
młodych ludzi i zabezpieczyć ich teoretycznie przed różnymi zagrożeniami, bo jak podkreślił 

komendant „Niebieski wieloryb”, to tylko hasło, ponieważ w internecie jest dużo 
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innych zagrożeń. Natomiast „Niebieski wieloryb” został nagłośniony w przestrzeni 
publicznej, gdyż doprowadzał do sytuacji powodujących zagrożenie życia.

Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Jarosław Kowalczuk zabierając głos dodał, że 
praktycznie w każdej ze szkół były pogadanki i prelekcje podczas zebrań z rodzicami 

dotyczące „Niebieskiego wieloryba”.

Radna Wiesława Kuśnierz zwracając się do komendanta zapytała, czy podejmowane są  
działania profilaktyczne w sprawie przestępczości kierowanej wobec ludzi starszych, między 
innymi sprzedaży obwoźnej po wsiach, oszustw na wnuczka i nakłaniania do podpisywania 

umów na usługi telefoniczne, gdzie w konsekwencji ludzie muszą płacić podwójne rachunki. 
Drugie pytanie dotyczyło kwestii, czy kierownictwo komendy analizuje czas reakcji 

na interwencję?

Komendant  Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak odpowiadając na pytanie 

odnośnie ludzi starszych powiedział, że podejmowane były działania profilaktyczne, między 
innymi poprzez media, a przede wszystkim w takich miejscach jak kościoły, aby dotrzeć 

do ludzi starszych. Komendant poinformował, że zdarzają się incydenty, z próbą naciągania, 
które kończą się negatywnie, gdyż jest większa świadomość osób starszych. Jednak dodał, 
że raz na jakiś czas zdarza się, że ktoś się skusi i podda machinie oszustów. Kontynuując 

komendant powiedział o podejmowanych szkoleniach z placówkami bankowymi, 
żeby uczulić osoby obsługujące ludzi starszych, na nietypowe zachowania, tj. całkowita 

likwidacji środków z konta czy wypłata olbrzymiej gotówki itd. W kwestii namawiania 
do zakupu usług m.in. telekomunikacyjnych, komendant powiedział, że nad tym trzeba 
jeszcze pracować. 

Odnosząc się do drugiego pytania radnej komendant powiedział, że na bieżąco monitorowany 
jest czas reakcji jeśli chodzi o przyjazd na interwencję, a średni czas reakcji w przypadku 

interwencji pilnej, gdzie jest zagrożenie zdrowia i życia wynosi około 9 minut, jednak jak 
podkreślił uzależnione jest to od odległości, natomiast w przypadku zwykłych interwencji, 
które nie wymagają natychmiastowego podjęcia, tj. włamania, zdarzenia drogowe, gdzie 

nie ma zagrożenia zdrowia i życia, czas reakcji jest dłuższy.   

Radny Maciej Lipka zwrócił się do Komendanta z pytaniem w sprawie skuteczności 
zwalczania przestępczości gospodarczej, w tym Vat, akcyza i zamówienia publiczne, czy 
są podejmowane kierunki zwalczania tych przestępstw.

Komendant Powiatowy Policji w Stargardzie Robert Nowak powiedział, że w przypadku 

przestępstw gospodarczych jest to ogólnokrajowy program, którego założeniem jest 
zwalczanie przestępczości gospodarczej w aspekcie uszczuplania Skarbu Państwa. 
Komendant dodał, że w Komendzie Powiatowej Policji w Stargardzie jest specjalna komórka 

Przestępstw Gospodarczych, która prowadzi postępowania w sprawie uszczuplania Skarbu 
Państwa i jest to katalog przestępstw jest otwarty, między innymi w zakresie podatku VAT, 

akcyzy, dotacji, czy zamówień publicznych.
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos zwrócił się do Komendanta Roberta 
Nowaka i Kierownika Rewiru Dzielnicowych III Jarosława Kowlaczuka, i podziękował 

za dotychczasową współpracę między Komendą Powiatową Policji w Stargardzie a Gminą 
Stargard oraz mieszkańcami Gminy. Kontynuując powiedział, że z uwagi na to, że istotne jest 

bezpieczeństwo mieszkańców, to apel pana Komendanta odnośnie wsparcia zakupu 
samochodu będzie zapewne pozytywnie rozpatrzony, zresztą jak dodał wójt to nie pierwszy 
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przypadek, że Gmina Stargard włącza się w akcję wsparcia zakupu sprzętu dla Komendy 
Powiatowej Policji w Stargardzie. Dalej wójt zwrócił się z prośbą o zwiększenie patroli 
i podkreślił, że istotna jest współpraca mieszkańców z Policją.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował Komendantowi Robertowi 
Nowakowi i Kierownikowi Rewiru Dzielnicowych III Jarosławowi Kowalczukowi 
za przybycie oraz w imieniu całej Rady za współpracę, podkreślając, że bezpieczeństwo 
mieszkańców jest wspólną sprawą, a policja musi być widoczna.

AD 3. INTERPELACJE RADNYCH
Interpelacje nie zostały zgłoszone.

AD 4. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/206/17 W SPRAWIE UCHWALENIA 
MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO W OBRĘBIE 
EWIDENCYJNYM ŚWIĘTE

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że na sali obecny jest urbanista 
pan Paweł Niemiec, który jest autorem  projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytując projekt uchwały odczytał Rozdział 
1- ustalenia wstępne i Rozdział 4- przepisy końcowe jak również poinformował 
o załącznikach, a szczególnie o załączniku nr 3 dotyczącym rozstrzygnięcia o sposobie 
rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do projektu planu.
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały wraz z  załącznikami odczytanymi i zaproponował, aby przegłosować razem. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:
� 14 głosami  za,
� 0 głosów przeciw,
� 0 głosów wstrzymujących się,

podjęła uchwałę nr XXIX/206/17 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Święte wraz z rozstrzygnięciem 
o odrzuceniu uwag, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Na uwagę zgłoszoną po głosowaniu przez Radnego Mariusza Sikorskiego, który zapytał, czy 
powinno się głosować uchwałę jako całość, a osobno głosować rozstrzygnięcie o sposobie 
rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych  do projektu planu. 
Radca Prawny Patrycja Rybak-Dębińska odpowiedziała, że Rada może głosować łącznie.

AD 5. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/207/17 W SPRAWIE PRZYSTĄPIENIA 
DO SPORZĄDZENIA ZMIANY STUDIUM UWARUNKOWAŃ I KIERUNKÓW 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO GMINY STARGARD SZCZECIŃSKI 
W OBRĘBIE EWIDENCYJNYM ULIKOWO

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały.
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 14 głosami za,
� 0 głosów przeciw,
� 0  głosów wstrzymujących się,
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podjęła uchwałę nr XXIX/207/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński 

w obrębie ewidencyjnym Ulikowo, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

AD 6. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/208/17 W SPRAWIE UDZIELENIA DOTACJI 
CELOWEJ DLA POWIATU STARGARDZKIEGO

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały.
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 14 głosami za,

� 0 głosów przeciw,

� 0 głosów wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XXIX/208/17 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Powiatu 
Stargardzkiego, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

AD 7. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/209/17 W SPRAWIE ZWOŁANIA ZEBRANIA 
WIEJSKIEGO

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wniosek Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu do projektu uchwały nr XXIX/2019/17 w sprawie zwołania zebrania 
wiejskiego.

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przychyliła się do propozycji radnego 
Mateusza Jarosza i wnioskuje o zmianę daty zwołania zebrania wiejskiego z „07 czerwca” 
na „19 czerwca”.

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami za, przyjęła wniosek.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały uwzględniający 
przyjęty wniosek i poddał pod głosowanie.
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 14 głosami za,

� 0 głosów przeciw,

� 0 głosów wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XXIX/209/17 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego, która stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.

AD 8. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/210/17 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU 
GMINY NA 2017 R.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zwrócił się do 
Wójta Kazimierza Szarżanowicza z pytaniem w zakresie zmniejszenia wydatków 
majątkowych jeśli chodzi o oświatę o 3 mln 272 tyś zł, czy to w pierwszym etapie ogłoszenia 

przetargu nie będzie miało wpływu na wyłonienie ewentualnych kontrahentów do realizacji 
tego zadania (dot. budowy i rozbudowy SP Sowno) 

Wójt Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że nie będzie miało to wpływu.
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Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet dodał, 
że w związku z tym należy rozumieć, iż ta kwota w jakimś etapie będzie pozwalała zamknąć 

tę nową część, żeby była ona w formie zamkniętej. 
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 14 głosami za,

� 0 głosów przeciw,

� 0 głosów wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XXIX/210/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r., która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.

AD 9.  PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/211/17 W SPRAWIE UCHWALENIA ZMIANY 

DOTYCZĄCEJ ZMIANY WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały.

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 14 głosami za,

� 0 głosów przeciw,

� 0 głosów wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XXIX/211/17 w sprawie uchwalenia zmiany dotyczącej zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

AD 10. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/212/17 W SPRAWIE ZWOŁANIA ZEBRANIA 

WIEJSKIEGO

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały.

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 14 głosami za,

� 0 głosów przeciw,

� 0 głosów wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XXIX/212/17 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego, która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu.

AD 11. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXIX/213/17 W SPRAWIE ROZPATRZENIA 

SKARGI

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna zajmowała się rozpatrywaniem tej 
skargi. Następnie poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Lendę 
o przedstawienie stanowiska do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda zabierając głos powiedziała, 

że stanowisko Komisji Rewizyjnej do projektu uchwały jest, aby uznać skargę 
za bezzasadną.  Przewodnicząca poinformowała, że materiał dotyczący skargi jest bardzo 
obszerny, dużo informacji było zarówno ze strony skarżącej, szkoły, Rady Rodziców i pani 

kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół. Przewodnicząca wyjaśniła, że Komisja 
rozpatrując skargę odniosła się do trzech aspektów, tj. złej organizacji dowozów, braku 

dodatkowej opieki w oddziale przedszkolnym i złych warunków na placu zabaw. 
Kontynuując Przewodnicząca powiedziała, że w kwestii odpowiedzialności Dyrektora, w tych 
trzech aspektach, na podstawie zgromadzonego materiału, Komisja nie dopatrzyła się 
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niedopełnienia obowiązków przez pana Dyrektora, gdyż w zakresie dowozów, z wyjaśnień 
pani Kierownik OAS-u Władysławy Czyczyn wynika, że dyrektor dopełnił wszelkich 

formalności, plan został zmieniony, a ponadto dyrektor bezpośrednio nie ma wpływu 
na organizację dowozów, gdyż tu ma znaczenie aspekt ekonomiczny. Odnośnie braku 
zatrudnienia drugiej osoby Przewodnicząca wyjaśniła, że pod kątem prawnym nie było 

zasadności zatrudnienia dodatkowej osoby. Natomiast odnosząc się do złych warunków 
na placu zabaw z protokołu przeglądu okazuje się, że jest bezpieczny. Przewodnicząca 

podsumowując powiedziała, że na tej podstawie Komisja uznała skargę za bezzasadną.
Jednak kontynuując wypowiedź Przewodnicząca dodała, że Komisja będzie uczestniczyła 
w życiu tej szkoły. Wracając do kwestii dowozów powiedziała, że podjęte są działania na ten 

rok, żeby uniknąć takich sytuacji z dowozem. Ponadto Przewodnicząca wyjaśniła, że to był 
pierwszy rok, gdzie po przetargu umowa była z nowym przewoźnikiem, gdyż wcześniej 

jeździł tam gimbus, ale na ten rok Gmina przygotuje się inaczej. Przewodnicząca dodała, 
że są zapewnienia Wójta w sprawie pozyskania stażysty z PUP, pomimo iż przepisami 
wymaga się zatrudnienie drugiej osoby, gdy jest powyżej 25 dzieci. Natomiast w kwestii 

placu zabaw Przewodnicząca powiedziała, że podjęte są działania i stan techniczny jest dobry. 
Przewodnicząca powiedziała też, że trzeba zrobić wszystko, żeby nie było nieporozumień, 

aby głos mieli wszyscy mieszkańcy, których problem dotyczy. Przewodnicząca  dodała 
ponadto, że trzeba spróbować ten problem rozwiązać w taki sposób, żeby dzieci zbyt długo 
nie oczekiwały na odjazd, a rodzice byli zadowoleni i mieli poczucie bezpieczeństwa. 

Przewodnicząca podsumowując wypowiedź, powiedziała, że podjęcie uchwały nie załatwi 
problemu i Komisja odniosła się do tego aspektu pod kątem prawnym i stwierdzenia, 

czy nastąpiło przekroczenie lub niedopełnienie obowiązków przez pana Dyrektora i na tej 
podstawie Komisja proponuje uznać skargę za bezzasadną.

Radny Krzysztof Kowalczyk zwracając się do radnych powiedział, że uczestniczył 
w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i patrząc na uzasadnienie pod aspektem prawnym, 

przyjmuje to uzasadnienie, ale pod względem ludzkim, w opinii radnego są przesłanki 
do tego, żeby sądzić, że coś się dzieje i trzeba mieć pieczę. Ponadto dodał, że nie zmieni 
swojego zdania i nadal uważa, że skarga jest zasadna. Kontynuując powiedział, iż będzie 

to kontrolował, gdyż według radnego to nie tylko dotyczy Krąpiela, ale też Barzkowic 
i Trzebiatowa. Radny powiedział, że kierując pisma do Wójta i Szkoły w Pęzinie, chce 

uniknąć sytuacji, że przetarg jest zrobiony i jest plan lekcji, i że nie można tego skorelować, 
gdyż zdaniem radnego są działania, które trzeba podjąć wcześniej, dlatego  podkreślił, 
że nie zostawi tego tak, jeżeli ten dojazd będzie wyglądał, jak do tej pory, to będzie wówczas 

interweniował. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
zapytała radnego Krzysztofa Kowalczyka o czas oczekiwania na autobus dzieci ze Szkoły 
w Pęzinie, gdyż w innych szkołach Gminy, dzieci oczekują około godziny i według 

Przewodniczącej to jest normalne w szkołach, gdzie jest dowóz.

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że rozumie jeśli dzieci czekają 30-40 minut, bo tak 
był zorganizowany dowóz, ale jeżeli dzieci czekały już prawie 2 godz. i w tym czasie 
nie miały przewidzianych żadnych zajęć, to w ocenie radnego coś jest nie tak. Radny dodał, 

że po spotkaniu z Wójtem i Dyrektorem w OAS-ie udało się to zmienić i są dodatkowe 
zajęcia dla dzieci. Podsumowując, radny powiedział, że w tym roku złożył pismo już 

w marcu, żeby uniknąć sytuacji, że w tej sprawie nie można nic zrobić, żeby zgrać przetarg 
i plan zajęć.
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że wyrażając opinię 

odnośnie skargi Komisja czuje niedosyt, gdyż ze skargi wynika, iż według skarżącej jest 
nieporozumienie na drodze dyrektor-rodzice, a podjęcie uchwały nie załatwi sprawy. 
Przewodnicząca powiedziała, że z uwagi na to, Komisja zwróciła się do Wójta 

o zorganizowanie spotkania wójta, dyrektora i skarżącej, gdyż ważne jest oczyszczenie 
atmosfery i to żeby normalnie zacząć rozmawiać.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zadał pytanie, 
kiedy został sporządzony protokół z przeglądu placu zabaw?

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odpowiedziała, że protokół został 

sporządzony w sierpniu i cała sytuacja dotyczy ubiegłego roku, natomiast pismo wpłynęło 
w tym roku.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odnosząc się do 
stwierdzenia, że na placu zabaw podjęte zostały jakieś działania zapytał, czy w związku z tym 

coś było nie w porządku.

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Władysława Czyczyn powiedziała, że to jest 

nowy plac zabaw z projektu, na którym rośnie trawa i zawsze wiosną wymieniany jest piasek 
w piaskownicy.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że zastrzeżenia odnośnie 
placu zabaw dotyczyły tego, że dzieci wracają do domu brudne, w związku z tym 

Przewodnicząca stwierdziła, że nie chcąc wyciągać takich drobnych aspektów, te kwestie 
pozostawia Wójtowi. Według Przewodniczącej należy skupić się na trzech najważniejszych 

kwestiach: dowóz, opieka i stan techniczny placu zabaw.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odnosząc się do 

dowozów stwierdził, że wcześniej jak gimbus jeździł na zawołanie, to nie było problemu. 
Przewodniczący zwrócił uwagę, że to nie jest odosobniony przypadek, gdyż w pozostałych 

szkołach dzieci też czekają godzinę na zajęciach świetlicowych.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że nie chodzi tylko 

o czas oczekiwania dzieci, ale o brak organizacji zajęć w czasie oczekiwania dzieci.

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że nastąpiła zmiana po interwencji rodziców i dzieci 
są na świetlicy, jednak jak powiedział radny czas oczekiwania dzieci na odjazd jest za długi.

Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Władysława Czyczyn zabierając głos 
powiedziała, że we wrześniu, w momencie rozpoczęcia roku szkolnego wszystko jest dopiero 

planowane i koła zainteresowań jeszcze nie działają.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda zabierając głos podkreśliła, że skarga 

dotyczy września 2016 roku i dodała, że to zostało naprawione i zajęcia się odbywają. Jednak 
jak powiedziała Przewodnicząca ten konflikt nadal istnieje, czego efektem jest pismo, które 

wpłynęło w tym roku.
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że jest to konflikt osobowy i w tej 
sytuacji należy rozmawiać. Odnośnie czasu oczekiwania Przewodniczący powiedział, że we 

wszystkich szkołach są zajęcia w świetlicach, podczas których dzieci odrabiają lekcje i są pod 
opieką, mają też koła zainteresowań. W Pęzinie dzieci czekając na odjazd do domu również 
mają zajęcia. Natomiast odnośnie przetargu Przewodniczący powiedział, iż zwrócił uwagę na 

to, że przetarg jest w czerwcu i pod przetarg przygotowywany jest zarys planu lekcji, a 
właściwy plan dopiero w sierpniu, ważne jest żeby w specyfikacji było zapisane, 

że dostosowuje się dowóz dzieci do planu, żeby Gmina miała tę możliwość prawną 
na przewoźnika. Podsumowując Przewodniczący powiedział, że Dyrektor podjął działania.

Radny Józef Tracz zabierając głos powiedział, że dyrektor planując godziny dojazdu 
ma ograniczone możliwości, bo ma narzuconą kwotę, dostosowuje do godzin odjazdu 

i do dodatkowych zajęć, i nigdy nie dopasuje wszystkim, bo autobus musiałby jeździć 
do każdej miejscowości z osobna, co wiązałoby się ze zwiększonymi kosztami. 
Jak powiedział radny jeśli się łączy miejscowości, to ten czas zawsze jest dłuższy, a rodzice 

zawsze będą chcieli, żeby było lepiej. Ponadto radny dodał, że elastyczność dyrektora była, 
ponieważ we wrześniu te godziny zostały zmienione i dojazdy dopasowane, więc trudno 

zarzucić, że dyrektor nie współpracował. W opinii radnego gdyby z tej skargi wycofać emocje 
i gdyby rzeczywistość przedstawiona była bez emocji, to może wyszłaby wypadkowa, która 
miała miejsce. Według radnego mówiąc, że będzie się patrzeć na ręce Dyrektora i Szkoły 

to brzmi dziwnie, bo z  jednej strony mówi się, że dyrektor nie łamie prawa, a z drugiej, 
że jest winny.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że w tej chwili mowa jest 
o historii, bo coś już zostało w tej sprawie naprawione i zrobione, ale coś w dalszym ciągu nie 

działa i pozostał tylko konflikt. Dlatego Przewodnicząca stwierdziła, że tę kwestię zostawić 
należy Wójtowi a także powinna być w to włączona Rada Rodziców.

Ponadto Przewodnicząca powiedziała, że ma wątpliwości odnośnie zaproponowanej 
organizacji dojazdów przez radnego Krzysztofa Kowalczyka, bo może się okazać, że dzieci 
będą poprzenoszone do różnych klas i rodzice stwierdzą, ze nie chcą takiej zmiany dowozów. 

Przewodnicząca stwierdziła, że najważniejsze jest, żeby dzieci miały zapewnioną opiekę 
i bezpiecznie oczekiwały na transport na zajęciach pozalekcyjnych. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał Wójta, 
odnośnie czasu oczekiwania dzieci na transport w innych szkołach.

Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że czas oczekiwania we wszystkich szkołach 

wynosi maksymalnie do 2 godz., z uwagi na to zostały dostosowane świetlice, żeby dzieci 
były pod opieką.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet dodał, 
że rozwiązując problem tylko w Pęzinie, będzie to sytuacja nadzwyczajna w stosunku 

do innych szkół.

Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że ta sytuacja będzie rozwiązywana w całej 

Gminie tak, jak do tej pory. Wójt podkreślił, że komunikacja zorganizowana w formie 
przetargu, to nie tylko Pęzino i ościenne miejscowości, ale też Gimnazjum, które w tej chwili 

jeszcze funkcjonuje.



- 13 -
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda zabierając głos powiedziała, 
że chciałaby sprostować, że rozpatrując skargę, nie było w zamiarze Komisji zobligowanie 
urzędu do skrócenia czasu oczekiwania dzieci.

Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos przypomniała, że w tej chwili rozpatrywana 
jest propozycja przyjęcia uchwały o uznaniu skargi za bezzasadną i w związku z tym 
proponuje przyjąć projekt uchwały i zgodzić się z nią, gdyż Komisja podejmując decyzję 
uznała, że dyrektorowi za organizację pracy we wrześniu nie można przypisać winy. Radna 
dodała raz jeszcze, że proponuje przyjąć uchwałę i przyjąć punkt na kolejną sesję na temat 
organizacji pracy szkół.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, że najważniejsze jest, aby dzieci, 
które czekają na odjazd do domu, miały zapewnione zajęcia, bo szkoła musi zapewnić 
bezpieczeństwo. Ponadto zgadzając się z propozycją Radnej Wiesławy Kuśnierz, zwrócił się 
do Wójta o przygotowanie raportu odnośnie organizacji transportu w szkołach oraz informacji 
o zagospodarowaniu wolnych godzin w szkołach.

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem 
uchwały, uznając skargę za bezzasadną. 
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania:

� 13 głosami za,
� 1 głosie przeciw,
� 0 głosów wstrzymujących się,

podjęła uchwałę nr XXIX/213/17 w sprawie rozpatrzenia skargi, która stanowi załącznik nr 
11 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po 20 minutowej przerwie wznowił obrady 
XXIX sesji Rady Gminy Stargard.

AD 12. INFORMACJA GMINNEJ KOMISJI ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW 
ALKOHOLOWYCHNA TEMAT PROFILAKTYKI REALIZOWANEJ NA TERENIE 
GMINY

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji do ww. tematu, a mianowicie:
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 23 maja 2017 r. 
przeanalizowała informację Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na temat profilaktyki realizowanej na terenie gminy i wyrażając swoją opinię, informację 
przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili.

AD 13. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT GOSPODARKI GRUNTAMI 
I NIERUCHOMOŚCIAMI ORAZ UTRZYMANIE GMINNYCH OBIEKTÓW 
UŻYTECZNOŚCI PUBLICZNEJ W 2016 R.

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
poinformowała, że Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po posiedzeniu 
w dniu 21 maja 2017 r. udała się w teren w celu oceny wybranych świetlic. Kontrolą objęto 
trzy świetlice w Trzebiatowie, Świętem i Poczerninie, w których w ostatnim czasie odbyły się 
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remonty. Przewodnicząca odczytała protokół z wyjazdu Komisji Gospodarki Mienia 
Komunalnego i Budżetu z dnia 22 maja 2017 r. z kontroli, w którym przedstawiła, 
że w świetlicy w Świętem wykonany został gruntowny remont wewnątrz oraz odświeżono 
elewację. Radny Mateusz Jarosz zgłosił nieszczelność w dachu, która może spowodować 
zalanie. 
Natomiast w świetlicy w Trzebiatowie odświeżone zostały ściany oraz wymieniono podłogę. 
Podczas kontroli sołtys Roman Kłoda zgłosił problem niezabezpieczonego odpowiednio 
szamba i luźno leżących dachówek na budynku gospodarczym.
W świetlicy w Poczerninie zmienione zostały kafle ścienne w kuchni i odświeżono ściany 
w pomieszczeniu z bilardem, natomiast sołtys Andrzej Krasiwski zgłosił problem wilgoci 
i pęknięć na ścianach.
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
poinformowała, że Komisja przeanalizowała przygotowaną informację na temat gospodarki 
gruntami  i nieruchomościami oraz utrzymaniu gminnych obiektów użyteczności publicznej 
w 2016 r. i informację przyjęła.
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek dodała, 
odnośnie miejscowości Trzebiatów, że Sołtys Roman Kłoda powiedział Komisji, że zarówno 
jego wolą, jak i mieszkańców jest, żeby odkupić od firmy Holstar plac ok. 60 arów pod 
boisko, ponieważ obecne boisko jest w niedogodnej lokalizacji.

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wyjaśnił, że obecne boisko oddalone 
jest 200-300 m od wsi, a propozycja jest taka, żeby odkupić ten plac od obecnego właściciela, 
na co jest już wstępna zgoda Agencji Nieruchomości Rolnych. Przewodniczący dodał, że 
można by sprzedać teren, gdzie obecnie jest boisko i kupić ten plac bliżej osiedla.

Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz dodał, że jest to miejsce w środku wsi, gdzie 
jest najwięcej dzieci i młodzieży. Wójt podkreślił, że tę sprawę trzeba załatwić formalnie, 
ponieważ zarówno na sprzedaż, jak i kupno musi być zgoda Rady Gminy.

Radny Mariusz Sikorski zabierając głos odnośnie kontroli świetlic, powiedział, że 
w Trzebiatowie należy jak najszybciej zabezpieczyć szambo przy świetlicy, gdyż jest 
to niebezpieczne, a także odnośnie  dachówek  na budynku gospodarczym, które lada chwila
spadną.

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że nie było zgłoszenia do Gminy ws. 
szamba, a odnośnie dachówek wie o sprawie z protokołu Komisji.

Protokół z wyjazdu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu z dnia 22 maja 
23017 r., stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet nawiązując do 
przeglądu obiektów sportowych, którego dokonywała swego czasu Komisja Socjalno-
Porządkowa i Oświaty, stwierdził, że trzeba się zastanowić nad zasadnością nowego boiska 
w Trzebiatowie, gdyż stare było zaniedbane.

Radny Mariusz Klewin dodał, że odległość boiska nie może być powodem do wykonania 
nowego boiska.
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Radny Mateusz Jarosz stwierdził, że najpierw należałoby doprowadzić do ładu obecne boisko, 
gdyż w chwili obecnej jest zarośnięte.

AD 14. WYDATKI BIEŻĄCE URZĘDU GMINY ZA I-SZY KWARTAŁ 2017 R. 
W ODNIESIENIU DO ANALOGICZNEGO OKRESU 2016 R.
oraz
AD 15. ANALIZA REALIZACJI BUDŻETU GMINY ZA I-SZY KWARTAŁ 2017 R.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 22 maja 2017 r. przeanalizowała informację o wydatkach 

bieżących Urzędu Gminy za I-szy kwartał 2017 r. w odniesieniu do analogicznego okresu 
2016 r. Ponadto na tym samych posiedzeniu Komisja Rewizyjna przeanalizowała informację

realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2017 r. i wyrażając swoją opinię, informację 
przyjęła. 
Ponadto Przewodnicząca powiedziała, że połączyła oba tematy bo są one zbieżne, dodała że 

jest duża dyscyplina finansów. Jeśli chodzi o wydatki samego Urzędu Gminy, to są na stałym 
poziomie i są to stałe wydatki związane z funkcjonowaniem urzędu.

AD 16. INFORMACJA DOTYCZĄCA „OCENY ZASOBÓW POMOCY SPOŁECZNEJ 
ZA ROK 2016 DLA GMINY STARGARD”

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena  Kolarczyk–

Stobińska przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla Gminy Stargard., 
która stanowi załącznik nr  13 do protokołu.
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili.

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal podziękował za przedstawienie

informacji pani Magdalenie Kolarczyk–Stobińskiej.

AD 17. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI WÓJTA W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM

Radni przed posiedzeniami komisji, które odbywały się przed sesją otrzymali pisemną 

informację dotyczącą wykonania zadań przez Urząd Gminy Stargard w okresie 
międzysesyjnym wraz z zestawieniem zarządzeń Wójta Gminy. Informacja ta stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu.

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poinformował o spotkaniach i uroczystościach,
w których uczestniczyli zarówno wójt jak i zastępca. 

AD 18. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że w okresie od ostatniej sesji 

uczestniczył w spotkaniu sołtysów w Urzędzie Gminy Stargard, które odbyło się 12 maja 
2017 r.  Przewodniczący poinformował, że Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Szczecinie, 
wygrało konkurs i odbywają się zajęcia w świetlicach. Następnie zwracając się do Wójta, 

zapytał ile kosztuje Gminę umowa z TPD?

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że jest to kwota 140 tyś.
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Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal kontynuując przedstawianie
informacji z działalności międzysesyjnej powiedział o pismach jakie wpłynęły do biura Rady 
Gminy Stargard od ostatniej sesji, a mianowicie:
- pisma sołtysa wsi Warchlina  z prośbą mieszkańców  w sprawie przywrócenia używalności 
dróg,
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie przekazujące uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 25 kwietnia 2017 r. 
w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stargard sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za 2016 r. wraz z informacją o stanie mienia.

AD 19. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 
Brak interpelacji.

AD 20. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA

Radny Mariusz Sikorski zabierając głos nawiązał do informacji wójta z działalności w okresie 
międzysesyjnym, zwrócił uwagę na wykonanie części nawierzchni ul. Długiej w Grzędzicach, 
gdzie reszta tej drogi w stronę Żarowa prosi się o przegląd.

Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że jest potrzeba przeglądu dróg
w 39 miejscowościach i wybrać te najbardziej wymagające remontu.

AD 21. SPRAWY RÓŻNE

Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos, powiedziała, że odnośnie prośby mieszkańców
Warchlina, w sprawie przywrócenia używalności drogi, radna powiedziała, że była 
w ubiegłym roku z panią Sołtys Sołectwa Warchlino w tej sprawie u pani Starosty, gdyż jest 
to droga powiatowa. Chodzi przede wszystkim o dojazd do cmentarza w Poczerninie, 
szczególnie w obecnej sytuacji, kiedy zamknięta jest droga wojewódzka nr 142. Pani Starosta 
obiecała podjąć czynności, ale  do tej pory się nic nie dzieje, a wystarczyłoby ją doprowadzić 
do przejezdności.

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odnosząc się do wypowiedzi radnej powiedział, 
że rozmawiał w tej sprawie i jest przyobiecane przez panią Starostę doprowadzenie drogi 
do przejezdności. Wójt dodał, że tam nie są potrzebne duże nakłady, gdyż należy tylko 
wyrównać, żeby można było przejechać.

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odnosząc się do 
kwestii bezpieczeństwa zwrócił uwagę na stan wykaszania poboczy dróg powiatowych. 
W opinii radnego zastanawiający jest fakt wykoszenia pobocza drogi tylko do Żarowa, a dalej 
od Żarowa nie jest wykoszone pomimo, iż jest to ta sama droga.

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że zapyta o tę kwestię.

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal nawiązując do sprawy wykaszania poboczy 
powiedział, że należy zwrócić uwagę, że nie jest wykoszona krzyżówka w Krąpielu na drodze
krajowej nr 10 i wyjeżdżając z Trzebiatowa nic nie widać. Ponadto Przewodniczący 
poinformował, że została powołana komisja ds. szacowania szkód w uprawach.
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Radny Maciej Lipka zaprosił wszystkich do Żarowa, gdzie 3 czerwca 2017 r. będą obchody z 
okazji Dnia Dziecka.

AD 22. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal podał termin zwołania XXX sesji 
Rady Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie:
- XXX sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 23 czerwca 2017 r. o godz. 12.00,
- Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 12 czerwca 2017 r. o godz. 8.30,
- Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 13 czerwca 2017 r. o godz. 8.30,
- Komisja Rewizyjna 14 czerwca 2017 r. o godz. 8.00.

AD 23. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku obrad 
podziękował wszystkim za udział i o godzinie 12.45 zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy 
Stargard.

Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal

Protokołowała: 
Zofia Stoczkowska i Aleksandra Przybyszewska




